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4) Første behandling af: 

Forslag til folketingsbeslutning om maksi- 
mumsregler for udskrivning af ind- 
komst- og formueskat, (Skatteloft) [af 
Ninn-Hansen m. fl.]. 

5) Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående..! 

Forslag til lov om ændring af lov om 
påligningen af indkomst- og formue- 
skat til staten, 

forslag til lov om ændring af lov om 
nedslag i skatteansættelsen for rente- 
indtægter m. V., 

forslag til lov om ændring af lov om 
investeringsfonds 
og 

forslag til lov om: ændring af lov om 
sømandsskat. 

6) Valg af 17 medlemmer til et . udvalg gn, 
gående: I 

Forslag til lov om ændring af lov om 
særlig indkomstskat m. v. 

7) Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående: ' \ 홢 

Forslag til lov om ændring af lov om 
< indkomstbeskatning af aktieselskaber 

m. y. 

Mødet hævet kl. 1767. 

15. møde.  

Torsdag den 26. oktober kl. 13. 

Tredje næstformand; (Mortßn Lange) : 
Medlemmer af folketinget Henry Christen- 
sen, Anders Andersen, Alfred Bøgh, Jens 
Frandsen og Poul Hartling har meddelt mig, 
at de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om, ændring af lov om almin- ' 
delig omsætningsafgift. 

Skriftlig fremsættelse af lovforslag. 

Ordføreren for' forslagsstillerne (Henry 
Christensen): På venstres vegne har jeg ' 
herved den ære at fremsætte forslag til lov 
om ændring af lov om almindelig omsæt- 
ningsajgijt. 

Selve hovedloven gennemførtes den 31. 
marts i år og trådte i kraft den 3. juli. l 
Uanset den politiske strid, der herskede om 
lovens gennemførelse, må det nu være en I 
almindelig samfundsinteresse at: gøre prak- 
tiseringen af den omfattende omsætnings- 
afgift så hensigtsmæssig og rimelig for de - 
350.000 erhvervsvirksomheder som muligt. 
I disse mange erhvervsvirksomheder er der 홢 
' foretaget et meget stort arbej de for at efter- 
leve den vedtagne lov, et arbejde, hvis om- 
fang væsentligt overstiger det af finans- 
ministeren forudsatte. 홢홢홢 ; ' , 

I 'en tid med ekstraordinære vanskelig- 
heder for mange erhvervsvirksomheder vil 
enhver lettelse i den pålagte administration 
være af dobbelt betydning. Selv om langt- 
fra allé erfaringer kan òverskues på nu- 
værende tidspunkt, må det også være betyd- 
ningsfuldt at søge de mulige lettelser, som , 
de hidtidige erfaringer har understreget be- 
tydningen af, gennemført snarest. ! ; i 

På denne baggrund har venstre stillet 
forslag om ændringer på to områder. . 
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[Henry Christensen.] 
Det ene område vedrører deli." oprindeligt 

også af finansministeren foreslåede valgfri- 
hed for virksomhederne til at vælge mellem 
at opgøre den afgiftspligtige omsætning på 
grundlag af modtagne betalinger (betalings- 
metoden) eller på grundlag af foretagne 
leverancer (leverancemetoden). 

Betydningen af denne valgfrihed vil først 
og fremmest være muligheden for en ad- 
ministrativ lettelse for et stort antal virk- 
somheder, der nu er tvunget til en ekstra 
bogføring af hensyn netop til den manglende 
valgfrihed. 

Det vil også være af likviditetsmæssig 
betydning for en del virksomheder og bi- 
drage til at undgå forvridning af mange- 
årigt indarbejdede krèditvaÍler." 

Det bør endvidere spille en væsentlig 
rolle, at  denne valgfrihed var forudsat i alle 
de forudgående forhandlinger med erhvervs- 
organisationerne såvel som i disses svar t i l  
folketingsudvalgèt, der dannede grundlag 
for bedømmelse af erhvervenes indstilling 
til lov om. almindelig omsætningsafgift. 

Det .andet område, hvor der er stillet et 
direkte forslag om ændringer, vedrører for- 
længelse af den meget knappe frist på 20 
dage til I måned og 20 dage for indsendelse 
og for betaling af afgifter. Der har vist sig 
så store praktiske vanskeligheder: ved den 
korte tidsfrist^ at det vil være urimeligt over 
for erhvervene at fastholde den. Finansmini- 
steren har administrativt, forlænget fristen 
med 20 dage for de to første afregningster- 
miner. Forslagsstillerne anser en frist :,på 1 
måned og 20 dage for rimelig og rationel 
som en lovfæstet og fast ordning. 

Ud over de to områder, hvor der er stillet 
direkte forslag, ønsker forslagsstillerne i et 

I forventet nedsat folketingsudvalg drøftet en 
række af de indhøstede erfaringer med hen- 
blik på at opnå rimelig lempelse og tillemp- 
ning. I  bemærkningerne, hvortil i øvrigt 
henvises, er nogle : af de områder,. forslags- 
stillerne ønsker nærmere behandlet, nævnt. 
Men også andre områder må forudses alle- 
rede på nuværende tidspunkt at kunne give 
anledning til overvejelse, ligesom det må 
anses for hensigtsmæssigt, at der gives 
finansministeren adgang til over for ét folke- 
tingsudvalg i det hele at redegøre for de ind- 
høstede erfaringer gennem de måneder, 
loven har været i kraft.', 홢; 

Forslagsstillerne opfordrer regeringen til 
en velvillig modtagelse af det fremsatte 
lovforslag og til ønsket om de øvrige emners 
behandling. Med disse ord skal jeg sluttelig 
anbefale lovforslaget til tingets velvillige be- 
handling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

: Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om krigs-ulykkesforsihringsrente 
til enker efter visse fiskere; (Forhøjelse af 
renten). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 7) 
findes i tidenden sp. 536). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

lugen båd om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 120 stemmer. 

Tredje næstformand (Morten Lange): Lov- 
forslaget vil nu blive tilstillet statsministe- 
ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om ind- 
fødsrets meddelelse. 

(Anden behandling af lovforslaget, (nr. 9) 
findes i tidenden sp. 537). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad ,om' ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 121 stemmer. 

Tredje næstformand (Morten Lange): Lov- 
forslaget vil nu blive tilstillet statsministe- 
ren. 


